
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 12. března 2025 

 

 

Přítomni: J. Balko, M. Durila, O. Hrušák, M. Kudr, H. Maxová, D. Smíšková, R. Škába, M. 

Trojánek, Š. Veselý, J. Zieg, J. Zuna, A. Al-Redouan, A. Černohorská, Š. Chytrý, R. Kellerová, 

T. Křepinský, A. Pant, J. Potměšil, K. Sypěnová, M. Uvíra, N. Vršková 

 

Omluveni: O. Cinek, L. Kašpar, M. Ngo 

Online: 0 

 

Hosté: prof. MUDr. Babjuk, CSc., Mgr. Šmejcká, prof. MUDr. Kobesová, Ph.D., JUDr. T. 

Horáček, Ph.D. 

 

 

Program: 

) Zahájení a uvítání hostů 

) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS 2. LF UK  

) Stručný úvod do práce senátu 

) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 

) Aktualizace Strategického záměru 2. LF UK pro rok 2025 

) Schválení členů Disciplinární komise 2. LF UK pro nové dvouleté funkční období 

) Podmínky přijímacích řízení do Ph.D. studia u nově akreditovaných doktorských 

studijních programů „Experimentální intenzivní medicína“ a „Lékařská 

psychologie a psychopatologie“ 

) Zprávy z komisí - představení komisí a jejich programu 

) Zprávy z AS UK 

) Různé 

 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

Zasedání zahájil prof. Zuna, přivítal senátory a hosty. 

Skrutátory byli určeni: MUDr. Smíšková (pedagogická komora) a R. Kellerová (studentská 

komora). 

 

Prof. Zuna požádal senátory o odsouhlasení programu.  

Protože nebyly žádné připomínky, program byl schválen tichým souhlasem. 

 

2) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS 2. LF UK 

Prof. Zuna vyzval senátory k přednesení doplňků do zápisu. Nikdo neměl další připomínky.  

Zápis ze zasedání AS 2. LF UK dne 12. 2. 2025 byl schválen tichým souhlasem. 

 



3) Stručný úvod do práce senátu 

Prof. Zuna shrnul obsah práce a rozsah pravomocí senátu.   Pouze dvě lékařské fakulty v ČR 

(2.LF a 3.LF) mají paritní zastoupení studentů a pedagogů. Předsednictvo samo o sobě nemá 

žádné pravomoci, vše musí být odsouhlaseno členy senátu.  Senát nemá vlastní exekutivní 

pravomoc, většinou schvaluje, souhlasí, vyjadřuje se k návrhům děkana. Základní pravomocí je 

volba (případně odvolání) děkana 2. LF UK, další práce probíhá zejména v jednotlivých 

komisích, ideálem je společně s děkanátem (= exekutivou) zlepšovat fakultu . V diskuzi 

vystoupili prof. Durilla, prof. Škába, MUDr. Kudr. 

 

4) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 

Prof. Babjuk zhodnotil situaci v souvislosti s událostmi ve FN Motol a ve vedení Univerzity. 

Rozebral poslední zakázky – 4. etapu na Plzeňské a MFB, zadání, VŘ, financování atd. Dal ke 

zvážení všem zadání auditu, přestože vše bylo vždy řádně zdůvodněno, předloženo, 

prodiskutováno mimo jiného i se senátory. Dále zveřejnil svůj příjem.  

V diskuzi (Horáček, Zuna, Hrušák, Šmejcká, Balko, Smíšková, Babjuk) se zvažovala finanční a 

časová náročnost auditu, na co přesně by se eventuelně audit zaměřil, míra přínosu informací 

z auditu. 

Prof. Zuna ocenil přístup vedení 2. LF UK, to, že veškeré požadované informace vždy dodají, 

otevřenost v jednání. Senátoři se nad návrhem auditu zamyslí. 

 

5) Aktualizace Strategického záměru 2. LF UK pro rok 2025 

Pan děkan sdělil, že Strategický záměr se pouze aktualizoval, změny byly v předloženém 

materiálu jasně vyznačeny. 

 

Hlasování: pro  18  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK schválil Aktualizaci Strategického záměru 2. LF UK pro rok 2025. 

 

6) Schválení členů Disciplinární komise 2. LF UK pro nové dvouleté funkční období 

Pan děkan předložil návrh na členy Disciplinární komise pro dané období. 

Hlasování proběhlo tajně, komise: prof. Hrušák, R. Kellerová, MUDr. Smíšková 

Výsledky k nahlédnutí na sekretariátu AS 2. LF UK 

 

Všichni navržení členové komise byli schváleni absolutní většinou členů AS (>12 kladných 

hlasů). 

 

AS 2. LF UK schválil členy Disciplinární komise 2. LF UK pro nové dvouleté funkční 

období. 

 

7) Podmínky přijímacích řízení do Ph.D. studia u nově akreditovaných doktorských 

studijních programů „Experimentální intenzivní medicína“ a „Lékařská psychologie a 

psychopatologie“ 

Prof. Kobesová představila programy, již na předešlých zasedáních se o nich mluvilo, materiál 

byl zaslán dopředu na prostudování. Oba programy již existují, 1. a 3. LF UK je administrují, 

budou v nich moci studovat naši studenti. 

 

Hlasování: pro  18  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK schválil Podmínky přijímacích řízení do Ph.D. studia u nově akreditovaných 

doktorských studijních programů „Experimentální intenzivní medicína“ a „Lékařská 

psychologie a psychopatologie“. 

 

8) Zprávy z komisí 

Prof. Zuna vyzval jednotlivé nově zvolené předsedy komisí k prezentaci. 

 



Ekonomická komise – prof. Hrušák – komise se bude zabývat rozpočtem fakulty, rozpočty 

jednotlivých pracovišť, financováním MFB (i provozními náklady). V diskuzi (Kudr, Zuna, 

Potměšil) byla zmíněna preferovaná možnost i předložení plánu rozpočtu fakulty na další rok pro 

lepší orientaci a plánování výdajů. 

 

Pedagogická komise – MUDr. Kudr – komise má v plánu zasedat vždy cca 2 týdny před 

vlastním zasedáním AS 2. LF UK. Proběhlo setkání předsedy komise s prof. Zámečníkem, 

dohodli se na společných setkáváních. MUDr. Vršková přišla s návrhem Ankety o anketě, 

konkrétní podobu senátoři viděli, bylo by rozesláno všem studentům a snad by bylo možné lépe 

vyhodnotit, proč má anketa dosud malou návratnost. Senátoři se nad formulací otázek ještě 

zamyslí, pokud emailem do týdne vyjádří podporu alespoň 13 senátorů, bude možné rozeslat.  

Dále se komise bude zabývat problémy s velkým počtem studentů v 1. ročníku všeobecného 

lékařství, problém se očekává především při výuce klinických oborů. Je nutné, aby vedení 

fakulty předneslo nějaký plán, jak toto velmi navýšené množství zvládnout při zachování 

stávající kvality studia. 

V diskuzi (Kudr, Potměšil, Hrušák) byl dále zmíněn požadavek, aby studenti 1. ročníků mohli 

při pobytu na Plzeňské využívat místnost C203, která je přidělena primárně studentům 

fyzioterapie.  Studenti osloví prof. Kobesovou.  

 

Legislativní komise – prof. Zuna – základní náplní komise bude příprava a realizace voleb do AS 

UK a volby děkana 2. LF UK, příprava podkladů a materiálů průběžně k předkládaným 

dokumentům. 

 

Sociální komise -  Š. Chytrý – komise by se ráda zaměřila na zvelebení Žížaly pro studenty, 

dohlížela lépe na stavbu MFB, aby zde byly prostory pro studenty v dostatečné míře, chtějí 

diskutovat prostor knihovny a její otevírací dobu. A. Černohorská se potkala s prof. Kalinou, 

probírala s ním možnost přiblížení vědecké práce studentům, nyní na tom spolupracují s PR 

oddělením. 

 

9) Zprávy z AS UK 

AS UK se bude konat 21.3.2025. 

 

10) Různé 

Prof. Durilla požádal o podporu akce Mobilní kapka krve, je třeba, aby akce nezapadla a bylo 

možné ji 2-3x ročně opakovat, ideálně pod záštitou 2. LF UK. Je nutné s FN Motol vyjednat 

vždy prostory, domluvit se. Prof. Zuna za AS 2. LF UK vyjádřil akci podporu, doporučil jednání 

s prof. Babjukem ohledně smlouvy mezi 2. LF UK a FN Motol. 

 

Další termíny zasedání AS 2. LF UK: 9.4. kinosál FNM, 21.5. MPP 

Termín 11.6. 2025 je změněn z důvodu konání ústních přijímacích zkoušek na 25.6., místnosti 

jsou obsazené, zasedání bude patrně v posluchárně 1 na klinice rehabilitace. 

 

 

Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 


